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Sporazum πto su ga 24. studenoga  sindikati dræavnih
sluæbi potpisali s Vladom RH o rastu osnovice u iduÊe tri
godine za 6 posto godiπnje, trebao bi rezultirati poveÊa-
njem plaÊa dræavnih sluæbenika i namjeπtenika za oko
400 do 800 kuna i viπe, ovisno o koeficijentu radnoga
mjesta.
Dodatan rast plaÊa bit Êe omoguÊen primjenom Zakona
o plaÊama dræavnih sluæbenika, kojim Êe se ponovno

uvesti platni razredi i omoguÊiti individualno profesional-
no i materijalno napredovanje sluæbenika sukladno ocje-
ni uËinkovitosti rada.
Tako Êe dræavni sluæbenici od 1. srpnja 2007. godine mo-
Êi raËunati na valorizaciju osobnog radnog uËinka u obli-
ku bræeg ili sporijeg promicanja unutar koeficijenata, od-
nosno razdjela platnog razreda u koji Êe biti svrstani kao
rukovodeÊi, viπi i niæi dræavni sluæbenici.
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Odbor pravosudne policije SDLSN

Razgovor 
s DamjanoviÊem
Ravnatelj Uprave za zatvorski sustav IIvvaann  DDaammjjaannoovviiÊÊ

odazvao se 19.prosinca 2006. pozivu Sindikata na razgovor
sa sindikalnim povjerenicima na proπirenoj sjednici Odbora
pravosudne policije SDLSN.

Ravnatelj DamjanoviÊ sa suradnicima MMiirroossllaavvoomm  MMiihhooccii--
jjeemm, naËelnikom sluæbe osiguranja i DDuubbrraavvkkoomm  FFaabbrrii  MMooππ--
nnjjaa, naËelnicom za zapoπljavanje zatvorenika u sluæbi uprav-
nih poslova, sindikalne je povjerenike upoznao s naporima
koje Uprava Ëini na poboljπanju uvjeta rada i statusa zapos-
lenih u zatvorskom sustavu, koji zbog prekapacitiranosti sus-
tava ulaæu izvanredne radne napore kako bi se sigurnosna
situacija odræala na odgovarajuÊoj razini. Upravo zbog toga
Uprava je, rekao je DamjanoviÊ, ove godine zbog natprosjeË-
nih rezultata rada nagradila pet pravosudnih policajaca, ne
novËanom nagradom jer propisi takvu nagradu ne predvia-
ju, nego  pisanom pohvalom i knjigom.

DamjanoviÊ je posebno naglasio potrebu sustava za do-
datnih 413 sluæbenika i namjeπtenika, od Ëega 178 pravo-
sudnih policajaca. NaËelnica Dubravka Fabri Moπnja povje-
renike je upoznala s nabavkama opreme i sredstava za rad
u ovoj i planovima za 2007. godinu. Zamjenica predsjednika

Odbora pravosudne policije SDLSN JJaassnnaa  SSttiilliinnoovviiÊÊ podræ-
ala je  sve projekte koji su usmjereni na poboljπanje uvjeta ra-
da i sigurnosti, istodobno ukazavπi na problem nedostatka
odora, buduÊi da jedan zimski i ljetni komplet nisu dovoljni,
kao i opreme interventnih policajaca koji su u viπe navrata
ukazali na probleme koje imaju sa πtitovima. VeÊi broj polica-
jaca proπle je godine pristupio ispitu za dobivanje viπeg Ëina,
ali da do danas nitko od njih nije postavljen u viπe zvanje,
spomenula je Jasna StilinoviÊ. Ukazala je i na problem neu-
plaÊivanja doprinosa po sudskim presudama u korist zapos-
lenika sustava u sudskim postupcima zbog kaπnjenja dono-
πenja uredbe o poslovima s posebnim uvjetima rada.

Ono πto posebno boli zaposlene u sustavu jest Ëinjenica
da im se za prekovremeni rad ne priznaju dodaci na poseb-
ne uvjete rada premda, upravo tijekom prekovremenog rada,
stres i psihofiziËko optereÊenje najviπe dolaze do izraæaja.

Takoer, StilinoviÊ je ukazala na potrebu da se u postupku
donoπenja Zakona o plaÊama dræavnih sluæbenika odgovara-
juÊe vrednuju poslovi koje obavljaju sluæbenici i namjeπtenici
zatvorskog sustava, te status pravosudnih policajaca izjed-
naËi s onim policijskih sluæbenika u MUP-u.

NaËelnik Mihoci  iskazao je spremnost Uprave da se oda-
zove inicijativi koju je predloæio tajnik SDLSN SSiinniiππaa  KKuu--
hhaarr da se u postupku donoπenja Zakona o plaÊama dræavnih
sluæbenika dvije strane konzultiraju i artikuliraju zajedniËke
prijedloge u cilju poboljπanja svih zaposlenih u zatvorskom
sustavu.

PregovaraËki odbori Vlade RH i
sindikata dræavnih sluæbi razgovarali su
11. prosinca 2006. o iznosu materijalnih
prava za 2006. i 2007. godinu, radu
zajedniËkog povjerenstva za stambeno
zbrinjavanje i Zakonu o plaÊama
dræavnih sluæbenika.

Na sastanku je Vlada ustrajala u
svom stavu da osnovica za jubilarnu
nagradu  1.800 kuna, boæiÊnica  1.000
kuna i dar za djecu  400 kuna za 2006.
godinu ostanu na razini utvrenoj kolektivnim ugovorom za
dræavne sluæbenike i namjeπtenike, dok Êe se prava za 2007.
godinu, ukljuËujuÊi i regres za Ministar financija IIvvaann  ©©uukkeerr
izjavio je kako Êe se tek nakon prvih pet mjeseci moÊi vidjeti
gospodarska kretanja temeljem kojih Êe dvije strane materijalna
prava ugovoriti u eventualno veÊem iznosu od minimalnih koji
su utvreni kolektivnim ugovorom.

TTaakkooeerr  jjee  ddooggoovvoorreennoo    ddaa  ssee  uu  sslluuËËaajjuu  jjuubbiillaarrnniihh  nnaaggrraaddaa,,  zzaa
kkoojjee  ssee  oossnnoovviiccaa  uuttvvrruujjee  zzaa  tteekkuuÊÊuu  ggooddiinnuu,,  sslluuææbbeenniicciimmaa  kkoojjii
oossttvvaarree  pprraavvoo  nnaa  jjuubbiillaarrnnuu  nnaaggrraadduu  pprriijjee  nneeggoo  ππttoo  ssee  uuttvvrrddii
eevveennttuuaallnnaa  vveeÊÊaa  oossnnoovviiccaa,,  rreeffuunnddiirraa  rraazzlliikkaa  iizzmmeeuu  iissppllaaÊÊeennee
jjuubbiillaarrnnee  nnaaggrraaddee  ppoo  ssttaarroojj  ii  nnoovvoojj  oossnnoovviiccii..

Dræavni tajnik za graditeljstvo,
stanovanje i komunalne poslove u
Ministarstvu zaπtite okoliπa, pros-
tornog ureenja i graditeljstva
AAlleekkssaannddeerr RRuussssoo upoznao je
Ëlanove pregovaraËkih odbora s
radom zajedniËkog Povjerenstva
Vlade RH i sindikata dræavnih sluæbi
za stambeno zbrinjavanje, najavivπi
kako Êe na iduÊem sastanku prego-
varaËkih odbora Povjerenstvo prezen-

tirati podatke o broju i iznosu sredstava prikupljenih od prodaje
stanova na kojima postoji stanarsko pravo u vlasniπtvu
Republike Hrvatske u razdoblju od 1992. do 1995. godine,
odnosno 20 posto sredstava namijenjenih stambenom zbrinja-
vanju dræavnih sluæbenika, kako bi dvije strane mogle utvrditi
naËin uporabe tih sredstava.

Dogovoreno je i da Srediπnji dræavni ured za upravu za sas-
tanak pregovaraËkih odbora u sijeËnju pripremi nacrt prijedloga
Zakona o plaÊama dræavnih sluæbenika, kako bi se mogla osig-
urati kvalitetna rasprava o ovom zakonskom prijedlogu, te
poπtovati obveza njegove primjene od 1. srpnja 2007. godine iz
Sporazuma Vlade i sindikata od 21. studenoga 2006.

DOGA–AJI
Vlada i sindikati državnih službi 

O pravima za 2007. tek u svibnju
Materijalna prava, stambeno zbrinjavanje i Zakon o plaćama državnih službenika
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Ministarstvu pravosua 6. prosinca 2006. odræan je sasta-
nak ministrice pravosua AAnnee  LLoovvrriinn i njezinih  najbliæih su-
radnika sa sindikalnim povjerenicima SDLSN u pravosuu.

Sastanak je odræan na inicijativu Sindikata kako bi sindikalni pov-
jerenici mogli sa svojom resornom ministricom neposredno razmije-
niti informacije o stupnju (ne)zadovoljstva uvjetima rada u sustavu
pravosua, teπkom materijalnom poloæaju sudskih sluæbenika i na-
mjeπtenika, ali i dobiti odgovore na konkretne upite od prvih duænos-
nika Ministarstva .

MINISTRICI ŠIBA I SLATKIŠI

Kako je sastanak odræan u prigodi dana sv. Nikole, sindikalisti su
ministricu Lovrin darivali πibom i slatkiπima, dajuÊi joj do znanja kako
Êe lojalnost i trpeljivost zaposlenika pravosua biti na ozbiljnoj kuπnji
ukoliko se u sklopu Zakona o plaÊama dræavnih sluæbenika i prizna-
vanja dodataka na posebne uvjete rada poloæaj sudskih sluæbenika
bitnije ne popravi.

-UUvvjjeettii  rraaddaa  uu  pprraavvoossuuuu  ssuu  nneezzaaddoovvoolljjaavvaajjuuÊÊii,,  aa  ssuuddsskkii  sslluuææbbeennii--
ccii  ppoottppllaaÊÊeennii  ii  ssttooggaa  oopprraavvddaannoo  ooËËeekkuujjuu  ddaa  ssee    nnjjiihhoovvaa  rreessoorrnnaa  mmiinniiss--
ttrriiccaa  vviiππee  zzaallooææii  kkaakkoo  bbii  ssee ssttaannjjee  ppoopprraavviilloo-- rekao je  uvodno pred-
sjednik SDLSN IIvviiccaa  IIhhaass, uruËivπi joj i sindikalnu analizu razliËitih ko-
eficijenata i dodataka u javnim i dræavnim sluæbama o kojima sudski
sluæbenici zasad mogu samo sanjati. Ihas se ministrici Lovrin  zahva-
lio πto je sindikalnim povjerenicima omoguÊila susret “licem u lice” s
predstavnicima zaposlenika u pravosuu.

VeÊina diskusija 30-tak sindikalnih povjerenika ukazivala je na ne-
srazmjer izmeu pojaËanog radnog napora uslijed reforme pravosu-
a i plaÊa od oko 3.000,00 kuna koliko ima sudski sluæbenik s viπe od
20 godina staæa, zbog koje su prisiljeni “peglati” kreditne kartice i pok-
rivati minuse na tekuÊem raËunu po principu “iz πupljeg u prazno”.
No, nisu samo male plaÊe ono πto muËi zaposlene. Smetaju ih nepla-
Êena deæurstva u provedbi Obiteljskog zakona, Ëinjenica da se na ne-
kim sudovima deæurstva sluæbenika plaÊaju po pravilniku za suce,
premda je naknada za sluæbenike povoljnije rijeπena kolektivnim ugo-
vorom za dræavne sluæbenike i namjeπtenike.

SLOBODNI DANI UMJESTO NOVCA

Od sudskih sluæbenika oËekuje se prekovremeni rad koji se ne pla-
Êa  ili se  nude iskljuËivo slobodni dani, iako je odluka sluæbenika ho-
Êe li koristiti slobodne dane ili Êe radije novËanu naknadu. Ukoliko  ne
pristanu na tako “plaÊeni” prekovremeni rad, smatra se da ne æele ra-
diti. Slobodna radna mjesta se ne popunjavaju pa sluæbenici obavlja-
ju poslove viπe radnih mjesta. 

Na æalost, Ëak i tamo gdje je dovoljno sudskih sluæbenika, organi-
zacija rada Ëesto je provedena na naËin da posao nije ravnomjerno
raspodijeljen.

Ilustrativan je primjer OpÊinskog dræavnog odvjetniπtva u Zagrebu
gdje sluæbenici, osim πto pokrivaju viπe radnih mjesta, joπ moraju de-
æurati na porti zbog manjka pravosudnih policajaca.

Naglaπen  je problem nedovol-
jnog osiguranja sudova i izloæenosti
zaposlenika verbalnom maltretira-
nju stranaka, pa Ëak i fiziËkim prijet-
njama i radu u uvjetima ugroæenos-
ti za sigurnost vlastitog æivota i
zdravlja. Opremljenost sudova ta-
koer je nezadovoljavajuÊa. Tako
na OpÊinskom sudu u Karlovcu
printeri ne rade, a sudski zapisniËa-

ri kupuju si daktilo-stolice za svoju neveliku plaÊu.
Naglaπeni su i specifiËni uvjeti rada sudskih zapisniËara u pravosu-

u koji slijede tempo rada i normu sudaca i tijekom rasprave vode za-
pisnik neovisno o tome koliko neprekidno traje rasprava i u kakvome
su psihofiziËkom stanju, pa ipak nemaju, za razliku od, primjerice,
obiËnih administrativaca u zdravstvu, dodatak za posebne uvjete ra-
da. 

KAO U SUPERMARKETU

Predstavnica OpÊinskog suda u Zagrebu stanje u ovom sudu us-
poredila je s radom u supermarketu u kojem sudske sluæbenice na
kolicima raznose robu u obliku sudskih predmeta po katovima ili pak
hrpe predmeta nose pridræavajuÊi ih bradom, izloæene neminovnom
oπteÊenju kraljeænice.

Povjerenike sindikalnih podruænica u sudovima koji bi se trebali
ukidati ili spajati s drugim sudovima zanimalo je hoÊe li sluæbenici tih
sudova ostati bez posla i svoje nevelike plaÊe. Nije zaobien ni mob-
bing od strane nadreenih, ali i vlastitih kolega pa je sluæbenike zani-
malo kome se i na koji naËin mogu obratiti kako bi se zaπtitili. 

OdgovarajuÊi na postavljena pitanja i primjedbe ministrica Ana
Lovrin rekla je kako nema namjeru govoriti niπta πto bi netko æelio Ëu-
ti ako to nije provedivo, dodavπi kako su proraËunska sredstva za Mi-
nistarstvo pravosua ove godine poveÊana za iznos od 6 posto po-
veÊanja proraËunske osnovice za plaÊe sudskih sluæbenika, ali i za
odreena kapitalna ulaganja i sanacije, te novo zapoπljavanje.

TTaakkooeerr  jjee  uukkaazzaallaa  nnaa  ËËiinnjjeenniiccuu  kkaakkoo  MMiinniissttaarrssttvvoo  ffiinnaanncciijjaa  nniijjee
ooddoobbrriilloo  ppllaann  zzaappooππlljjaavvaannjjaa  MMiinniissttaarrssttvvaa  pprraavvoossuuaa  zzaa  22000066..  ggooddiinnuu
zzbboogg  ttooggaa  ππttoo  zzaa  ttoo  nniissuu  bbiillaa  oossiigguurraannaa  pprroorraaËËuunnsskkaa  ssrreeddssttvvaa..

--SSvvjjeessnnaa  ssaamm  ddaa  ppoojjaaËËaannii  rraadd  iimmaa  ggrraanniiccaa  ii  ddaa  ssee  ttaakkoo  nnee  mmooææee  rraa--
ddiittii  dduuggoo vvrreemmeennaa-- rekla je ministrica Lovrin, te naglasila  kako   pre-
kovremeni rad treba i platiti.

Ministrica je naglasila kako i Ministarstvo pravosua ima velika
oËekivanja od Zakona o plaÊama dræavnih sluæbenika u pogledu od-
govarajuÊeg vrednovanja rada i posebnih uvjeta zaposlenika u pra-
vosuu, te da Êe se Ministarstvo angaæirati kako bi se to doista i do-
godilo. Pozvala je sindikalne povjerenike da se obraÊaju njoj i njenim
najbliæim suradnicima, te da Êe se svaki sluËaj pomno razmotriti i is-
todobno dobiti uvid u stanje na terenu.

-PoruËujem sluæbenicima kako u procesu reforme i racionalizacije
nitko neÊe ostati bez posla- kazala je ministrica Lovrin i dodala kako
Êe se eventualni viπak kadrova rjeπavati kroz prirodni odljev, a racio-
nalizacija Êe znaËiti preraspodjelu kadrova u cilju boljeg i uËinkoviti-
jeg rada. O problemu nedostatnog osiguranja sudova govorio je rav-
natelj Uprave za zatvorski sustav IIvvaann  DDaammjjaannoovviiÊÊ. 

-Svjesni smo da s 200 pravosudnih policajaca ne moæemo osigu-
rati sve sudove - rekao je DamjanoviÊ i dodao kako osim ljudskih re-
sursa nedostaje i opreme, prije svega detektora za metal i opreme za
video nadzor, ali Êe se i taj problem poËeti rjeπavati u iduÊoj  prora-
Ëunskoj godini.

DOGA–AJI

U

Ministrica Ana Lovrin sa sindikalnim povjerenicima u pravosuđu

Nitko neÊe ostati bez posla!
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U Pazinu potpisan kolektivni ugovor za 
zaposlene u gradskoj upravi

Poboljπana materijalna
prava

GradonaËelnik Grada Pazina NNeevveenn  RRiimmaanniiÊÊ i predsjednik
SDLSN Ivica Ihas potpisali su u Pazinu poËetkom prosinca ko-
lektivni ugovor za sluæbenike i namjeπtenike u Gradskoj upravi
Grada Pazina.

Kuriozitet je ovog kolektivnog ugovora nalazi πto je zakljuËen
na neodreeno vrijeme, a to potvruje opredijeljenost socijal-
nih partnera da prava i obveze iz rada i s osnova rada trajno
ureuju na demokratski i radnopravno najbolji moguÊi naËin -
kolektivnim ugovorom.

GradonaËelnik RimaniÊ i predstavnici Sindikata IIvviiccaa  IIhhaass,
zamjenica sindikalnog povjerenika BBllaannkkaa  ©©aabbaannoovviiÊÊ i Ëlanica
pregovaraËkog odbora Sindikata NNeevviinnaa  ©©aaiinnaa suglasili su se
kako potpisani kolektivni ugovor donosi poboljπanja materijal-
nih prava i reguliranja zaπtite dostojanstva zaposlenika te Ëi-
njenicu zadræavanja sadaπnje osnovice za izraËun plaÊa
opravdali trenutnim financijskim moguÊnostima Grada Pazina.

Ivica Ihas naglasio je kako se nada da Êe Grad Pazin slijedi-
ti primjer Vlade RH kao poslodavca i, sukladno moguÊnostima,
omoguÊiti rast plaÊa svojih sluæbenika i namjeπtenika u sljede-
Êem trogodiπnjem razdoblju. 

Opatija

Grad prijatelj 
zaposlenika
Potpisan prvi kolektivni ugovor 

Socijalno partnerstvo u Gradu Opatiji, premda roeno u uv-
jetima najave smanjenja plaÊa i broja zaposlenika od strane
mladog i poduzetnog tima na vlasti ove jedinice lokalne samo-
uprave,  potvreno je na najbolji moguÊi naËin - potpisivanjem
kolektivnog ugovora.

GradonaËelnik AAmmiirr  MMuuzzuurr, predsjednik SDLSN IIvviiccaa  IIhhaass i
sindikalni povjerenik SSlloobbooddaann  JJuurraaËËiiÊÊ svojim su potpisom za-
jamËili sigurnost radnih mjesta, plaÊe i druga materijalna prava
za zaposlene u upravnim tijelima Grada, potvrujuÊi opredije-
ljenost gradskih vlasti da meu svoje prioritete uvrsti i zadovolj-
stvo svojih zaposlenika.

Upravo je tako gradonaËelnik Muzur opisao Ëin sklapanja ko-
lektivnog ugovora, naglasivπi potrebu stvaranja radnog okruæ-
enja u kojem Êe gradski sluæbenici i korisnici njihovih usluga
imati razloga za zadovoljstvo.

Sindikalni povjerenik Podruænice sindikata gradske uprave
Grada Opatije Slobodan JuraËiÊ dodao je kako se na odreeni
naËin radi o ugovoru koji su zaposlenici sklopili sa svojim pos-
lodavcem - graanima Opatije, zastupnik Ëijih je interesa u
Gradu sadaπnji gradonaËelnik Amir Muzur.

Predsjednik SDLSN Ivica Ihas naglasio je dobru suradnju
Sindikata i gradskih vlasti na utvrivanju konaËnog teksta ko-

lektivnog ugovora koji je svjetlo dana ugledao nakon nepunih
πest mjeseci pregovora.

Tako je Grad Opatija, nakon πto je proglaπen gradom prija-
teljem djece, od Sindikata zasluæio priznanje kao grad prijatelj
zaposlenika, a Slobodan JuraËiÊ svoju zvijezdu u sindikalnoj
Ulici slavnih, kao potpisnik prvog kolektivnog ugovora u Gradu
Opatiji.

Samobor: 

ZajedniËki uspjeh 
socijalnih partnera

Zaposleni u upravnim odjelima i sluæbama Grada Samobo-
ra od listopada imaju novi kolektivni ugovor kojim im se jamËi
zadræavanje steËenih prava i nadogradnja postojeÊih na rok od
Ëetiri godine.

Kolektivni ugovor su u gradskoj vijeÊnici sveËano potpisali
samoborski gradonaËelnik AAnnttuunn  DDuubbrraavvkkoo  FFiilliippeecc, predsjed-
nik SDLSN IIvviiccaa  IIhhaass  i sindikalni povjerenik Podruænice Samo-
bor Zoran PeroviÊ.

GradonaËelnik Filipec tom je prigodom naglasio kako se
osobno zalaæe za to da oni koji savjesno i odgovorno obavlja-
ju svoj sluæbeniËki posao za to trebaju biti i odgovarajuÊe na-
graeni, a u Gradu Samoboru se danas radi viπe nego ikad.

Ivica Ihas je rekao kako se nada da Êe se ovako uspjeπna
suradnja socijalnih partnera uskoro ostvariti i na dræavnoj razi-
ni, poæeljevπi i dræavnim sluæbenicima razinu prava koju ostva-
ruju u jedinicama lokalne samouprave.

Sindikalni povjerenik ZZoorraann  PPeerroovviiÊÊ  naglasio je  uspjeπnu su-
radnju Grada i Sindikata, opisavπi tijek kolektivnog pregovara-
nja kao dug ali uspjeπan, zakljuËivπi kako se radi o zajedniË-
kom uspjehu socijalnih partnera.

DOGA–AJI

Misija Međunarodne konfederacije 
sindikata 

Cambier posjetio
SDLSN

Misija Meunarodne konfederacije sindikata (ITUC)
obiπla je 10. studenoga 2006. godine, u sklopu posjeta
Nezavisnim hrvatskim sindikatima, prostorije Sindikata
dræavnih i lokalnih sluæbenika i namjeπtenika RH, kao naj-
veÊeg sindikata udruæenog u NHS.

ITUC je nastao udruæivanjem Meunarodne konfedera-
cije slobodnih sindikata (ICFTU), Svjetske konfederacije
rada (WCL) i osam nacionalnih sindikalnih srediπnjica.

Nova globalna sindikalna srediπnjica okuplja 166 miliju-
na radnika iz 309 udruæenih organizacija iz 156 zemalja.

»lanovima misije pod vodstvom HHuubbeerrttaa  CCaammbbiieerraa pre-
zentirana je struktura i rad SDLSN kao najveÊeg sindika-
ta dræavnih sluæbi i jedinog koji djeluje na cijelom prostoru
dræavne uprave, kao i odnos izmeu SDLSN i NHS-a kao
udruge viπe razine. 
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DOGA–AJI

Ministar obrane BBeerriissllaavv  RRoonnËËeevviiÊÊ odræao je 18. prosinca
poslijepodne sastanak s predstavnicima triju sindikata koji dje-
luju u Ministarstvu obrane i Oruæanim snagama RH. Na dnev-
nom redu  bio je prijedlog Sporazuma izmeu Ministarstva
obrane i trgovaËkog druπtva “Pleter - usluge” d.o.o. o preuzi-
manju djelatnika Sluæbe za gospodarenje nekretninama.

OtvarajuÊi sastanak ministar RonËeviÊ je pohvalio odliËnu su-
radnju Ministarstva i sindikata, bez koje ne bi bilo ni ovog Spora-
zuma, te dodao kako je tekst Sporazuma u visokoj mjeri usugla-
πen i sa sindikatima, Ëiji su prijedlozi u najveÊoj mjeri prihvaÊeni
i postali sastavni dio Sporazuma. 

IznoseÊi detalje Sporazuma, dræavni tajnik PPeettaarr  BBaarraaËË rekao
je kako je njegov tekst proπao usuglaπavanje u Uredu za socijal-
no partnerstvo, te kako je pisane primjedbe na Sporazum dosta-
vio Sindikat dræavnih i lokalnih sluæbenika i namjeπtenika RH,
dok Sindikat vojnih sluæbenika i namjeπtenika nije imao primjed-
bi u pisanom obliku.

Sporazum bi uz MORH i trgovaËko druπtvo “Pleter - usluge”
d.o.o. trebali, kao suglasne strane, potpisati i SDLSN i SVSN, a
njime se svim djelatnicima Sluæbe za gospodarenje nekretnina-
ma jamËi nastavak rada u Pleteru, na rok od najmanje dvije go-
dine.

Oni pak koji ne pristanu na prelazak u Pleter rasporedit Êe se
u roku  60 dana na slobodna radna mjesta u MORH-u ili OS-

RH, odnosno bit Êe stavljeni
na raspolaganje Vladi RH
ukoliko takva slobodna radna
mjesta ne postoje.

Njima Êe se po isteku roka
raspolaganja isplatiti otprem-
nina u visini jedne prosjeËne
bruto plaÊe isplaÊene u pret-
hodna tri mjeseca za svaku godinu sluæbe u MORH i OSRH.

NA ŠTETU SLUŽBENIKA

Upravo je ova odredba, kojom je Ministarstvo obrane izmijeni-
lo vlastiti prijedlog  Sporazuma na πtetu sluæbenika koji ne pris-
tanu na prelazak u Pleter, izazvala neugodno iznenaenje sindi-
kalnih predstavnika.

Naime, ranije dostavljeni tekst Sporazuma sadræavao je odred-
bu po kojoj Êe Ministarstvo svim sluæbenicima i namjeπtenicima,
koji ne pristanu na prelazak u Pleter, ponuditi poticajne otpremni-
ne za prestanak dræavne sluæbe po posebnoj odluci ministra
obrane, a na posljednjem sastanku RonËeviÊa i sindikata 24. lis-
topada govorilo se o 50 postotnom uveÊanju otpremnine. Govo-
reÊi o tome RonËeviÊ je rekao kako razlozi za promjenu stava Mi-
nistarstva obrane o otpremninama nisu financijske naravi veÊ u
poruci: “Zaπto davati novac onima kojima je osiguran posao” i do-
dao: “Nitko se nema razloga bojati, ali svi trebaju raditi”.

Ministar smatra kako je trenutno vaæeÊa odluka o visini ot-
premnine joπ uvijek za 35 posto veÊa od otpremnina koje dobi-
vaju dræavni sluæbenici i namjeπtenici sukladno kolektivnom ugo-
voru u drugim dræavnim tijelima, te da se i u ovom sluËaju moæe
govoriti o poticajnim, odnosno uveÊanim otpremninama. RonËe-
viÊ je dodao kako i Pleter oËekuje transformacija, ali Êe se i pri
tome voditi raËuna o ljudima.

ZAJEDNIČKI OBILAZAK TERENA

RonËeviÊ je predloæio potpisivanje Sporazuma u iduÊih neko-
liko dana. Takoer i zajedniËki obilazak terena predstavnika
MORH-a, Pletera i sindikata, izmeu BoæiÊa i Nove godine, tije-
kom kojega bi se zaposlenici upoznali s opcijama koje im stoje
na raspolaganju te ponudom Ministarstva da nastave s radom u
Pleteru, koji bi obuhvatio Zagreb, Osijek i Split. 

Predsjednici SDLSN i SVSN IIvviiccaa  IIhhaass  i RRaaddee  DDeelliiÊÊ pozvali su
ministra RonËeviÊa da joπ jednom razmisli o moguÊnosti isplate
uveÊanih otpremnina, poput onih koje su isplaÊivane sluæbenici-
ma tijekom 2005. godine u iznosu uveÊanja od 50 i 100 posto.

Ivica Ihas je pri tome RonËeviÊa podsjetio na njegovo obeÊa-
nje zaposlenicima Sluæbe za gospodarenje nekretninama od 25.
listopada 2005. godine, kako Êe se svima koji se odluËe za dra-
govoljni odlazak iz sustava, sukladno odluci o uveÊanim otprem-
ninama, to i omoguÊiti.

Na kraju sastanka dvije su strane zakljuËile kako Êe joπ jed-
nom razmisliti o  iznijetim stavovima. Za ministra RonËeviÊa to
znaËi eventualno preispitivanje Sporazuma u dijelu koji se od-
nosi na uveÊanje otpremnina, a sindikati Êe morati odluËiti hoÊe
li ili ne potpisati  ponueni Sporazum.

Dan sjeÊanja na ærtvu
Vukovara

Komemorativnim skupom odræanim 18. studenoga
2006. u dvoriπtu vukovarske OpÊe bolnice  obiljeæen je
Dan sjeÊanja na ærtvu Vukovara 1991. i 15. obljetnica
stradanja Vukovara u Domovinskom ratu. 

Bitka za Vukovar u kojoj je, prema podacima vukovar-
ske bolnice, stradalo 1624, a ranjeno 2557 osoba, zapo-
Ëela je 25. kolovoza, kada su jugoslavenska vojska i srp-
ske paravojne postrojbe krenule u opÊi tenkovsko-pje-
πaËki napad na Vukovar. Oko 1800 hrvatskih branitelja,
meu kojima je bio veliki broj dragovoljaca iz cijele Hrvat-
ske, uspjelo je Vukovar braniti gotovo puna tri mjeseca.
Obrana grada slomljena je 18. studenoga 1991. U srp-
ske koncentracijske logore odvedeno je nekoliko tisuÊa
zarobljenih hrvatskih branitelja i civila, dok je iz grada
prognano oko 22.000 Hrvata i graana drugih nacional-
nosti. Na popisu zatoËenih i nestalih iz Domovinskog ra-
ta s podruËja Vukovarsko-srijemske æupanije nalazi se
joπ neπto manje od 500 osoba kojima se svaki trag gubi
upravo u ratnom Vukovaru 1991. godine. Zbog zloËina
poËinjenih u Vukovaru tijekom srpske agresije i okupaci-
je, pred Haaπkim sudom u tijeku je sudski postupak pro-
tiv zapovjednika postrojbi bivπe JNA koje su sudjelovale
u napadima na Vukovar, Veselina ©ljivanËanina, Mile
MrkπiÊa i Miroslava RadiÊa. 

MINISTAR RON»EVI∆ 
NEUGODNO IZNENADIO SINDIKATE U MORH-u
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rof. dr. sc. IIvvaann  KKoopprriiÊÊ,  izvanredni
je profesor Pravnoga fakulteta Sve-
uËiliπta  u Zagrebu, na katedri

“Upravna znanost”, s kojim razgovaramo o
reformi uprave i Zakonu o dræavnim sluæbe-
nicima 

SL: UU  HHrrvvaattsskkoojj  ssee  ttrreennuuttnnoo  ooddvviijjaajjuu  bbuurrnnii
ii  ddiinnaammiiËËnnii  rreeffoorrmmsskkii  pprroocceessii  nnaa  ppooddrruuËËjjuu  jjaavv--
nnee  uupprraavvee  kkoojjii  ssuu  ddoossaadd  nnaajjdduubblljjee  zzaahhvvaattiillii
ddrrææaavvnnuu  uupprraavvuu,,  ddoonnooππeennjjeemm  ZZaakkoonnaa  oo  ddrrææ--
aavvnniimm  sslluuææbbeenniicciimmaa..  UU  kkoojjoojj  jjee  mmjjeerrii    uu  ttiimm
pprroocceessiimmaa  kkoonnzzuullttiirraannaa  aakkaaddeemmsskkaa  zzaajjeeddnnii--
ccaa,,  uukklljjuuËËuujjuuÊÊii  PPrraavvnnii  ffaakkuulltteett  uu  ZZaaggrreebbuu  ii  kkaa--
tteeddrruu  nnaa  kkoojjoojj  pprreeddaajjeettee??  JJee  llii    iimmaallaa  uupplliivvaa
nnaa  ssmmjjeerr,,  ssaaddrrææaajj  ii  nnaaËËiinn  pprroovveeddbbee  rreeffoorrmmee??

KopriÊ: Zakon o dræavnim sluæbenici-
ma, koji je usvojen 2005. godine, priprema-
li su strani konzultanti u sklopu jednog
CARDS projekta πto ga je financirala Eu-
ropska komisija, uz vrlo minimalnu suradnju
domaÊih struËnjaka i znanstvenika. Koliko
mi je poznato, navedeni projekt bio je financiran s neπto ma-
nje od 1,5 milijuna eura. Osim pripreme novog zakona, bila
je provedena rudimentarna anketa o problemima u vezi dræ-
avne sluæbe i provedbe prethodnog Zakona (iz 2001.), pri-
premljeno je osnivanje Centra za struËno usavrπavanje dræ-
avnih sluæbenika pri Srediπnjem dræavnom uredu za upravu,
provedeni su neki oblici osposobljavanja manje skupine sluæ-
benika koji su trebali postati treneri u novom Centru, i sliËno.
Moja generalna ocjena toga projekta i njegovih rezultata nije
pozitivna, πto sam viπe puta naglaπavao u razgovorima s do-
maÊim i inozemnim kolegama. Pozitivnim mogu ocijeniti os-
nivanje Centra za struËno usavrπavanje te uvoenje nekih
novih instituta, naËela i odredbi Zakonom o dræavnim sluæbe-
nicima. Ipak, s tako mnogo novca moglo se i moralo postiÊi
mnogo, mnogo viπe, a rezultati su morali biti izvrsni, a ne tek
zadovoljavajuÊi, s tim da  mislim kako veÊim dijelom uopÊe
nisu zavrijedili ni tu minimalnu ocjenu. Ne razumijem zaπto,
no akademska je zajednica konzultirana vrlo malo, a pritom
su mahom angaæirani ljudi koji se ne bave ni javnom upra-
vom, niti upravnim, a ni sluæbeniËkim ili radnim pravom.
Osobno, s projektom sam imao vrlo malo doticaja, nisam
skrivao nezadovoljstvo angaæiranim “struËnjacima” i upozo-
ravao sam, temeljem oskudnih i Ëesto tajenih informacija, na
posljedice do kojih Êe vjerojatno doÊi. 

SL: KKaakkvvoo  jjee  VVaaππee  mmiiππlljjeennjjee  oo  rreeffoorrmmii  ddrrææaavvnnee  uupprraavvee  nnaa
nnaaËËiinn  kkaakkoo  jjee  ttoo  pprrooppiissaannoo  ZZaakkoonnoomm  oo  ddrrææaavvnniimm  sslluuææbbeenniiccii--
mmaa,,  ppoosseebbiiccee  ss  oobbzziirroomm  nnaa  nnjjeeggoovvoo  ((pprree))vveelliikkoo  oossllaannjjaannjjee  nnaa
pprroovveeddbbeennee  pprrooppiissee??  JJee  lliioo  rriijjeeËË  oo  kkvvaalliitteettnnoomm  zzaakkoonnsskkoomm  rrjj--
eeππeennjjuu,,  jjeerr    ppoojjeeddiinnaa  ppiittaannjjaa  mmooææddaa  jjee  ttrreebbaalloo  pprrooppiissaattii  ssaammiimm
zzaakkoonnoomm,,  kkaaoo  ππttoo  jjee  ttoo  bbiioo  sslluuËËaajj  ssaa  ZZaakkoonnoomm  oo  ddrrææaavvnniimm
sslluuææbbeenniicciimmaa  ii  nnaammjjeeππtteenniicciimmaa  iizz  22000011..  iillii  ZZaakkoonnoomm  oo  ddrrææaavv--
nniimm  sslluuææbbeenniicciimmaa  ii  nnaammjjeeππtteenniicciimmaa  ii  oo  ppllaaÊÊaammaa  nnoossiitteelljjaa  pprraa--
vvoossuuddnniihh  dduuæænnoossttii  iizz  11999944..  ggooddiinnee??

KopriÊ: Ne mislim kako se jednim zakonom, Ëak i kad bi

bio dobar, moæe reformirati dræavna uprava. Smatram, a to
sam veÊ puno puta govorio i pisao, kako treba poduzeti Ëitav
niz usklaenih i prethodno dobro pripremljenih mjera, od
strukturalnih, preko funkcionalnih do personalnih, da bi se
moglo govoriti o upravnoj reformi. Zakon o dræavnim sluæbe-
nicima predstavlja, s jedne strane, korak naprijed, ali s druge
znaËi i vraÊanje ispod razine kvalitete regulacije pravnog sta-
tusa dræavnih sluæbenika koji je postojao prema prethodnom
zakonu. Dobra mu je strana πto promovira jedan novi pristup-
upravljanje ljudskim potencijalima. Taj pristup obiljeæava inte-
gralnost i sistematiËno voenje brige o ljudima koji u dræav-
noj upravi rade, nastojeÊi kroz njihov razvoj postiÊi i njihovo
zadovoljstvo, ali i zadovoljstvo graana javnim uslugama ko-
je im dræavna uprava pruæa. UËinjeno je neπto oko zaπtite
prava sluæbenika. Loπe je πto se Ëitav niz krucijalnih pitanja,
od plaÊa, klasifikacijskog sustava do sustava napredovanja,
kao i niz drugih pitanja, ostavio posebnoj regulaciji uglavnom
podzakonskim propisima. Zato sam jednom prigodom i rekao
da je taj Zakon poput novog auta koji ima krasnu karoseriju,
ali nema motor. Rekli su mi da je ta tvrdnja uvredljiva, ali se
onda pitam zaπto taj novi auto joπ uvijek ne vozi? S glediπta
moguÊnosti provedbe zakona, ali i s glediπta sigurnosti i zaπ-
tite prava sluæbenika, bilo bi bolje da su bar osnove klasifika-

RAZGOVOR: PROF. DR. SC. IVAN KOPRI∆ O MODERNIZACIJ

ZA 1,5 MILIJUNA EURA REZUL
P

Ne razumijem zaπto, no akademska
je zajednica konzultirana vrlo malo, a
pritom su mahom angaæirani ljudi koji
se ne bave ni javnom upravom, niti
upravnim, a ni sluæbeniËkim ili radnim
pravom.
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cije, napredovanja i plaÊa regulirane tim zakonom. No, pos-
tavlja se joπ jedno pitanje: zaπto je uopÊe samo par godina
nakon prethodnog trebalo donositi potpuno novi zakon? Tvr-
dilo se kako je to radi usklaenja s europskim standardima te
da je sudjelovanje stranih konzultanata jamstvo da Êe ti stan-
dardi biti poπtovani. Europska unija, odnosno inicijativa SIG-
MA u ime Unije, pripremila je dvije liste pitanja i standarda za
zakonsku i podzakonsku regulaciju poloæaja dræavnih i javnih
sluæbenika. PriliËno sam siguran da pisci nacrta zakona ne
samo da te liste nisu proËitali, nego ih nisu ni vidjeli. Uosta-
lom, Ëak i kad znamo koji su europski standardi, na primjer
kod depolitizacije i profesionalizacije, nema volje da se ti
standardi ostvare. Oni se ne ostvaruju niti u samoj upravi, ali
i naπi relevantni sudovi (Upravni i Ustavni) u nekim kritiËnim
situacijama nisu pokuπali zaπtititi vrijednost profesionalizma,
nego idu niz dlaku vlasti. Rekao bih da je novi zakon bio do-
nesen radi nekih sasvim sporednih uËinaka, kao πto je straπ-
enje sluæbenika, ponovni obraËun s njima, otvaranje moguÊ-
nosti zapoπljavanja po meta-struËnim kriterijima, preraspod-
jela moÊi, privid dubokih reformi, i sliËno. Vidjet Êemo uskoro

kako Êe taj zakon i
stanje u pogledu dræ-
avnih i javnih sluæbe-
nika ocijeniti SIGMA,
Ëiji Êe izvjeπtaj o sta-
nju u hrvatskoj dræ-
avnoj sluæbi vjerojat-
no biti objavljen do
kraja godine. Tako-
er, moguÊe je da Êe
se naznake te ocje-
ne vidjeti veÊ iz dijela
Izvjeπtaja o napretku
Hrvatske koji Êe us-
koro objaviti Europ-
ska komisija, a koji
se odnosi na javnu
upravu u Hrvatskoj.  

SL: KKaakkoo  gglleeddaattee
nnaa  ddiisskkoonnttiinnuuiitteett  uuzzrrookkoovvaann  uu  pprriissttuuppuu  ooddrreeiivvaannjjaa  ssttaattuussaa  ii
kkaarriijjeerree  ddrrææaavvnniihh  sslluuææbbeenniikkaa  uu  ZZaakkoonnuu  oo  ddrrææaavvnniimm  sslluuææbbeenniiccii--
mmaa  ii  nnaammjjeeππtteenniicciimmaa,,  kkoojjii  jjee  ssuussttaavvoomm  kkooeeffiicciijjeennaattaa  ii  nneemmoo--
gguuÊÊnnooππÊÊuu  nnaapprreeddoovvaannjjaa  ii  nnaaggrraaiivvaannjjaa  ssuukkllaaddnnoo  rreezzuullttaattiimmaa
rraaddaa  ((uurreeddbbaa  VVllaaddee  oo  nnaaggrraaiivvaannjjuu  zzaa  nnaattpprroossjjeeËËnnee  rreezzuullttaattee
rraaddaa  nniikkaadd  nniijjee  ddoonniijjeettaa)),,  ss  oobbzziirroomm  nnaa  ppoonnoovvnnoo  vvrraaÊÊaannjjee
ppllaattnniihh  rraazzrreeddaa??

KopriÊ: Svaki sustav ima dobre i loπe strane. U rukama
dobrog gospodara i slabija zemlja rodi, pa se i slabije strane
svakog sustava mogu ublaæiti, a dobre ojaËati. Vrijedi i obr-
nuto. Mogu samo konstatirati kako Europska unija smatra da
je za tranzicijske zemlje bolji sustav klasifikacije sluæbenika
po zvanjima i s njim povezan sustav plaÊanja prema platnim
razredima. S druge strane, doktrina novog javnog menadæ-
menta, s kojom koketiraju razvijenije zemlje, zalaæe se za
plaÊanje prema rezultatima i uËincima rada, a ne prema ko-

eficijentima. Prvi sustav moæe biti destimulativan, jer bez ob-
zira na rezultate dobivate isto. Drugi moæe odvesti prema po-
litizaciji i nagraivanju posluπnih i podobnih. Osobno sma-
tram da se mora pronaÊi kombinacija ta dva pristupa. Ona se
mogla postiÊi, da je bilo politiËke volje, i temeljem Zakona iz
2001., tako da se omoguÊilo nagraivanje kvalitetnih i marlji-
vih sluæbenika. PlaÊa bi trebala ovisiti o karakteristikama rad-
nih mjesta, a moæda i o zvanju sluæbenika. Jedan bi dio pla-
Êe ipak trebao biti varijabilan, ovisan o kvaliteti i uËincima ra-
da. Pritom, tu bi kvalitetu trebao procjenjivati netko struËan za
taj posao, posao utvrivanja uËinaka, a ne hijerarhijski nad-
reeni sluæbenik ili politiËar na Ëelu upravnog tijela. U ino-
zemstvu o utvrivanju uËinaka na radu postoji priliËna, lako
dostupna struËna literatura, pa ne postoje razlozi da Hrvat-
ska ne primijeni neπto od tog novog pristupa. Sve u svemu,
mislim kako bi se mnogo viπe postiglo da se nadogradilo sus-
tav utemeljen Zakonom iz 2001., nego πto se postiglo ruπe-
njem toga sustava.

SL: ZZaakkoonnoomm  oo  ppllaaÊÊaammaa  ddrrææaavvnniihh  sslluuææbbeenniikkaa  ii  uurreeddbboomm
kkoojjoomm  ssee  uurreeuujjuu  nnaaËËiinnii  ii  uuvvjjeettii  nnaapprreeddoovvaannjjaa  ttrreebbaallaa  bbii  ssee
ooddggoovvaarraajjuuÊÊee  vvrreeddnnoovvaattii  ooccjjeennaa  rraaddaa  ii  uuËËiinnkkoovviittoossttii  ddrrææaavvnniihh
sslluuææbbeenniikkaa  ii  oommoogguuÊÊiittii  nnaapprreeddoovvaannjjee  uu  sskkllaadduu  ss  oossoobbnniimm  rraadd--
nniimm  ““ppeerrffoorrmmaannssaammaa””..  JJee  llii  ttoo  rreeaallnnoo  ooËËeekkiivvaattii  ii  kkaakkvvaa  ssuu  iiss--
kkuussttvvaa  sslluuææbbeenniiËËkkiihh  ssuussttaavvaa  uu  ddrrææaavvaa  ËËllaanniiccaa  EEUU  kkaadd  jjee  uu  ppii--
ttaannjjuu  kkaarriijjeerrnnaa  aakkcceelleerraacciijjaa??

KopriÊ: Izvedba, rad, obavljanje sluæbe i uËinci toga rada,
kao πto sam veÊ rekao, mogu se struËno priliËno toËno utvr-
diti. To nije sporno. Pitanje je imamo li u naπoj javnoj upravi
dovoljno volje i snage da prihvatimo takve, struËno utemelje-
ne ocjene? HoÊemo li prihvatiti da netko zaposlen po meta-
struËnim kriterijima dobije manju plaÊu jer je utvreno da mu
je izvedba (“performansa” kako kaæete) loπa? HoÊemo li prih-
vatiti da netko tko je takoer zaposlen po meta-struËnim kri-
terijima, ali od neke prethodne politiËke garniture, dobije ve-
Êu plaÊu jer je utvreno da mu je izvedba izvrsna? Jesmo li
spremni dati veÊu plaÊu dobrim sluæbenicima premda oni ni-
su ni iz kakvog interesnog kruga?  Kad sam 1998. radio is-
traæivanje organizacijske kulture u hrvatskoj upravi naπao
sam da je ona preteæno autoritarna, obiljeæena posluπnoπÊu
prema rukovoditeljima, politizacijom, odustajanjem od insisti-
ranja na pravilima struke, i sliËnim manifestacijama. Nadam
se da Êu uskoro imati moguÊnost ponovno provesti sliËno is-
traæivanje te me baπ zanimaju rezultati. Moj je osobni dojam
da nismo daleko odmakli. 

Razgovarao i snimio:
Siniπa Kuhar

JI JAVNE UPRAVE I ZAKONU O DRÆAVNIM SLUÆBENICIMA

LTATI  TEK ZADOVOLJAVAJU∆I!
Jedan bi dio plaÊe ipak trebao biti 
varijabilan, ovisan o kvaliteti i 
uËincima rada. Pritom, tu bi kvalitetu
trebao procjenjivati netko struËan za
taj posao.
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Policajac koji je 
previπe pisao 
upuÊen na izvanredni 
lijeËniËki pregled

TTiihhoommiirr  KKooppiiÊÊ  VVrruuss, policijski sluæbenik Policijske uprave primor-
sko-goranske, po zanimanju policajac zaposlen u Drugoj policij-
skoj postaji Rijeka, koji ima neugodnu naviku da o nepravilnosti-
ma u radu policije i nepoπtivanju odredbi kolektivnog ugovora za
dræavne sluæbenike i namjeπtenike u MUP-u, piπe “naokolo”, od
naËelnika Policijske uprave, pomoÊnika ministra MUP-a, ministra
Kirina, pa sve do predsjednika Vlade RH dr. IIvvee  SSaannaaddeerraa, sutra
Êe biti podvrgnut izvanrednom sistematskom zdravstvenom pre-
gledu. Meutim, osim πto je policajac, Tihomir je i sindikalni povje-
renik SDLSN, pa mu u sindikalni “opis poslova” spada i ukaziva-
nje na moæebitne propuste poslodavca kada su u pitanju prava
policijskih sluæbenika iz kolektivnog ugovora.  

U svojim dopisima gospodin KopiÊ Vrus upozoravao je na pro-
bleme nedostatne opreme i odora policijskih sluæbenika, nepoπti-
vanje kolektivnog ugovora u dijelu koji se odnosi na donoπenje
rasporeda rada tjedan dana unaprijed (izuzev hitnog prekovreme-
nog rada), nemoguÊnosti policajaca koji ne mogu biti rasporeeni
na radna mjesta odgovarajuÊe struËne spreme jer su na njih ras-
poreene osobe neodgovarajuÊe struËne spreme, a u viπe je na-
vrata bezuspjeπno pokuπavao doÊi do naËelnika PU OOlliivveerraa  GGrrbbii--
ÊÊaa kako bi mu i osobno, kao sindikalni povjerenik, iznio navedenu
problematiku. Kako bi ga se, kao “hiperaktivnog” sindikalnog pov-
jerenika, zaustavilo u prerevnom shvaÊanju svoje uloge ponue-

no mu je drugo radno mjesto, koje je on - odbio.   
NaËelnik Oliver GrbiÊ, koji ga nikako nije htio primiti na razgovor,

sindikalnom povjereniku omoguÊio je izvanredni “razgovor” s lijeË-
nicima, u obliku upuÊivanja na izvanredni sistematski zdravstveni
pregled. Kako njegovi kolege nisu upuÊeni na izvanredni lijeËniËki
pregled, pitamo se ima li njegovo upuÊivanje kakve veze sa sindi-
kalnom aktivnoπÊu?

Tihomir KopiÊ Vrus 21. studenoga  pojavio se na izvanrednom
zdravstvenom pregledu i jedino πto su mu naπli bio je poviπeni krv-
ni tlak, piπe “Jutarnji list”.

- Moja je obveza da se borim za svoja i prava kolega, a oËito se
nekome nije svidjelo moje pisanje premijeru, saborskim zastupni-
cama i ministru, pa su imali namjeru diskriminirati me na ovaj na-
Ëin. Slati nekoga na izvanredne psiho testove je nedopustivo, iz-
gleda da me netko æeli prikazati kao nestabilnu osobu i uπutkati
me - rekao je novinarima KopiÊ.

Prema rijeËima MMiirrkkaa  BBooππkkoovviiÊÊaa, Ëlana Odbora Sindikata dræav-
nih sluæbenika, problema u MUP-u ima, za πto su najbolji primjer
tisuÊe radnih sporova zbog neisplaÊenih prekovremenih sati.

- Spremnog policajca starog 28 godina s devet godina staæa u
MUP-u poslati na lijeËniËki pregled æalosno je i nedopustivo, a ti-
me se i krπi kolektivni ugovor jer se KopiÊa stavilo u neravnopra-
van poloæaj u odnosu na druge sluæbenike - smatra BoπkoviÊ.

Sindikalisti su  napokon odræali sastanak s naËelnikom Oliverom
GrbiÊem i zadovoljni su  rezultatima.

-Dogovorili smo za ubuduÊe bolju suradnju jer nam je jedina na-
mjera poboljπati standard i uvjete rada policajaca. NaËelnik GrbiÊ
je pokazao razumijevanje i nadamo se kako se sindikalni povjere-
nici viπe neÊe slati na izvanredne preglede samo zato πto obavlja-
ju svoj posao - rekao je BoπkoviÊ.  

pprriipprreemmiioo::  BBoossiilljjkkoo  DDoommaazzeett

Pozvala me u svoju kancelariju i pitala kad Êu u mirovinu.
Rekla sam da idem potkraj 2007. godine, na πto se naljutila i
poËela vikati da joj se toliko gadim da ne zna kako Êe me gle-
dati oËima do tada. Zaπto, pitala sam πokirana, jer jedini naπ
kontakt bio je triput “dobar dan”. 

LAŽNA OPTUŽBA

“Idite van, nemam s vama πto razgovarati”, bijesno, razroga-
Ëenih oËiju mahala je rukama prema meni, dok sam se povla-
Ëila prema vratima - priËa JJ..  MM., daktilografkinja OpÊinskog su-
da u Karlovcu. Jedna je od dviju sluæbenica koje su Upravnom
sudu podnijele tuæbu zbog mobbinga protiv predsjednice kar-
lovaËkog OpÊinskog suda SSaannddee  JJaannkkoovviiÊÊ.. J. M. dijagnostici-
ran je PTSP i lijeËi se na psihijatrijskom odjelu karlovaËke bol-
nice, za πto krivi predsjednicu suda. 

Psihijatrijsku dijagnozu ima i ZZddeennkkaa  DDrraaππkkoovviiÊÊ, takoer
sluæbenica karlovaËkog suda. U hrpi lijeËniËkih nalaza koje
nam drhtavim rukama pokazuje, uoËavamo rijeËi “mobbing” i
“suicid”.

- Jednom me pozove i optuæi da sam uzela novac od stran-
ke prilikom ovrhe. Radim 24 godine, nikad to nisam uËinila i
nema mi goreg od toga da me netko na taj naËin optuæi! 

Sreivala sam arhiv do 2,3 sata u noÊi, vraÊali su me na sta-
ro radno mjesto gdje su se nakon mog odlaska poËeli gomila-
ti zaostaci, dakle, bila sam dobar i predan radnik a kad sam za-

kasnila pet minuta s pauze, predsjednica je zaprijetila da Êe mi
to biti zadnja opomena. 

Ljudi na sudu boje se nje, i sindikalna anketa pokazala je da
se previπe ljudi sa Suda lijeËi na psihijatriji, ali nitko nema hra-
brosti o tome progovoriti. Ako u sudu ne moæete dobiti pravdu,
gdje Êete je dobiti? - pita se uplakana Z. DraπkoviÊ, dodajuÊi i
da je predsjednica njezinu radnu ocjenu dobivenu od nepos-
redne πefice, Vesne JanekoviÊ, upraviteljice sudske pisarnice,
prepravila u jedva prolaznu.

Njezina je πefica, navodno, takoer trpjela maltretiranje. No,
V. JanekoviÊ nije æeljela razgovarati, kazavπi da je netom doπ-
la iz bolnice i da treba mir, a sve je rekla, kaæe, tamo gdje je to
trebalo. 

Tri su zaposlenice lani Ministarstvu pravosua slale prituæbe
na predsjednicu, ali niπta se nije dogodilo. 

Sanda JankoviÊ smatra da je se æeli diskreditirati u javnosti
baπ sada, dok traje reizbor predsjednika suda. 

- Profesionalac sam i legalist, zadovoljna svojim poslom, i ne
bih ga ugrozila. Posao sudskih sluæbenika obavljaju frizerke,
koæarski radnici, trgovci... To je prije moglo proÊi, ali jasno mi
je da se, osobito stariji, teπko prilagoavaju informatizaciji i cje-
lokupnoj reformi. Naæalost, slomilo se na meni, ali bit Êe takvih
sluËajeva joπ, sve dok imamo kadar koji teπko prati reforme -
predvia S. JankoviÊ.

RRoommaannaa  KKoovvaaËËeevviiÊÊ  BBaarriiππiiÊÊ  ((VVeeËËeerrnnjjii  lliisstt))

Mobbing na sudu: “Gadite mi se, idite mi s očiju”

Sluæbenice tuæile predsjednicu 
karlovaËkog suda 
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ZZllaattkkoo  HHaarrbbaaππ, sluæbenik
Dræavne uprave za zaπtitu i
spaπavanje, kojemu je dræavna
sluæba trebala prestati po iste-
ku raspolaganja najprije 25.

studenoga, a zatim, po izmijenjenom rjeπenju, 14. prosinca 2006.
godine, ovih je dana dobio najljepπu boæiÊnu Ëestitku - rjeπenje o
sporazumnom premjeπtaju u Ministarstvo unutarnjih poslova. Na-
kon viπemjeseËne neizvjesnosti obitelj Harbaπ moæe odahnuti.

Naime, Zlatkova je dræavna sluæba bila jedini Ëvrsti financijski
oslonac ËetveroËlane obitelji. Supruga IIzzeettaa zaposlena je u si-
saËkoj Æeljezari i prima  minimalnu plaÊu, a jedno od dvoje dje-
ce Harbaπevih, zbog zdravstvenih problema, Ëeka dugotrajno li-
jeËenje. Zbog toga otac Zlatko s njom Ëesto posjeÊuje zagrebaË-
ku kliniku na ©alati.

HRVATSKI BRANITELJ

Upravo se zbog ove nezavidne situacije obitelji Harbaπ Sindi-
kat poËetkom  studenoga obratio za pomoÊ Ministarstvu obitelji,
branitelja i meugeneracijske solidarnosti, zatraæivπi pomoÊ, jer
Zlatko Harbaπ je hrvatski branitelj koji je 1003 dana proveo u HV-
u, k tome i hranitelj obitelji i otac invalidnog djeteta.

Prva reakcija Ministarstva bila je neoËekivana. Savjetnik u Ëi-
je je ruke doπao dopis Sindikata nije se potrudio ni dobro prou-
Ëiti dostavljenu dokumentaciju, a kamoli uËiniti dodatni napor da
se Zlatku Harbaπu pomogne. Najgore od svega bilo je to πto je
na dopis udaren faksimil potpredsjednice Vlade i ministrice obi-
telji, branitelja i meugeneracijske solidarnosti.

Ne vjerujuÊi u nezainteresiranost JJaaddrraannkkee  KKoossoorr za sloæenu
obiteljsku situaciju obitelji Harbaπ, Sindikat je potpredsjednici
Vlade uputio izravnu zamolbu za pomoÊ, a za sudbinu u tom tre-
nutku oËajnog dræavnog sluæbenika, oca i hrvatskog branitelja,

zainteresirali su se i mediji, koji su odigrali vaænu ulogu u senzi-
biliziranju svih aktera ovoga sluËaja.

Nakon pojavljivanja u emisiji HRT-a “Æivot uæivo” situacija  se
za obitelj Harbaπ poËela povoljno odvijati.

POMOĆ JADRANKE KOSOR

Potpredsjednica Vlade Jadranka Kosor obavijestila je Sindikat
i Zlatka Harbaπa kako se u dræavnoj sluæbi traæi rjeπenje u sklo-
pu moguÊnosti instituta raspolaganja, odnosno rasporeivanja
na radno mjesto u sklopu nekog drugog dræavnog tijela.  

Angaæiranjem Ëelnika Srediπnjeg dræavnog ureda za upravu,
Dræavne uprave za zaπtitu i spaπavanje i Ministarstva unutarnjih
poslova uskoro je pronaena moguÊnost premjeπtaja Zlatka
Harbaπa na radno mjesto u MUP-u u Sisku.

Zavrπetak ove, po mnogoËemu tipiËne, hrvatske priËe prigoda
je da se Sindikat zahvali svima koji su omoguÊili njezin sretan
kraj i boæiÊne blagdane u ozraËju nove nade za obitelj Harbaπ.

Stoga hvala potpredsjednici Vlade i ministrici obitelji, branitelja
i meugeneracijske solidarnosti Jadranki Kosor koja se, usprkos
brojnim obvezama, osobno zauzela za osiguranje egzistencije
obitelji Harbaπ. Hvala dræavnom tajniku Srediπnjeg dræavnog
ureda za dræavnu upravu AAnnttuunnuu  PPaallaarriiÊÊuu i ravnatelju Dræavne
uprave za zaπtitu i spaπavanje ––uurrii  PPoollddrruuggaaËËuu, te ministru unu-
tarnjih poslova IIvviiccii  KKiirriinnuu.

Za nadati se kako Êe sluËaj obitelji Harbaπ postati obrazac za
rjeπavanje problema zbrinjavanja dræavnih sluæbenika kroz insti-
tut raspolaganja kojem je svrha upravo ta da se nerasporeeni
sluæbenici rasporede na radno mjesto u drugo dræavno tijelo. Na-
ravno, ukoliko takvo radno mjesto postoji. Na æalost, u praksi je
dosad Ëesto bio sluËaj da je viπak sluæbenika iz jednog dræavnog
tijela zavrπavao na ulici, dok su se u drugom dræavnom tijelu za-
poπljavali novi dræavni sluæbenici.

Sindikalna pretvorba

Dræavne sluæbe bogatije 
za “novi” sindikat

Preustroj Ministarstva obrane i Oruæanih snaga RH, osim
posljedica koje ima po broj zaposlenih u nekad najmnogoljud-
nijem ministarstvu, zabiljeæio je i prve kolateralne ærtve na sin-
dikalnoj strani.

Naime, proces smanjenja broja vojnika i dræavnih sluæbeni-
ka i namjeπtenika u sustavu obrane do predvienog broja od
16.000 djelatnih vojnih osoba i 2.000 pripadnika “civilnog” ser-
visa za posljedicu ima suæavanje sindikalne Ëlanske baze.
Stoga je jedan od tri sindikata u MORH-u, Sindikat vojnih sluæ-
benika i namjeπtenika, odluËio otvoriti prostor za novaËenje
novih Ëlanova iz redova drugih dræavnih tijela, preimenovavπi
se na posljednjoj skupπtini u Sindikat djelatnika u vojsci i dræ-
avnim sluæbama.

Ova sindikalna pretvorba znakovita je iz viπe razloga. Uka-
zuje na tendenciju sindikalnog vodstva koje je izraslo iz Ëlan-

ske baze da svoje novo zanimanje profesionalnih boraca za
radniËka prava uzima vrlo ozbiljno. 

Pokazatelj je to i stanja u kojemu je mnogim profesionalci-
ma na radniËkoj sceni sindikalna koπulja matiËnog sindikata
postala pretijesnom, pa su prisiljeni æivotni prostor traæiti u no-
vim ili veÊ okupiranim podruËjima. Jedan od razloga mogao bi
se nalaziti i u nagomilanom sindikalnom i prosvjetiteljskom is-
kustvu koje æele podijeliti s novim Ëlanovima. Meutim, poten-
cijalni bi se, ali i postojeÊi, Ëlanovi Sindikata djelatnika u vojsci
i dræavnim sluæbama mogli naÊi u nedoumici kad je u pitanju
orijentacija ovoga sindikata. Oni iz redova vojnih sluæbenika i
namjeπtenika mogli bi se hoÊe li im njihov sindikat odsad pos-
veÊivati jednaku brigu, dok bi se potencijalni Ëlanovi iz drugih
dræavnih tijela mogli zapitati zbog Ëega je u nazivu sindikata
naglaπen naziv samo jedne, ali ne njihove dræavne sluæbe.

Mnogo je pitanja i mnogo odgovora, kao πto je i mnogo
sindikata i sindikalnih profesionalaca. No, treba li ih zaista
toliko i postoje li zato da bi promicali interese Ëlanstva ili da
bi zadovoljili liderske apetite sindikalnih predsjedniËkih kan-
didata?

NAJLJEPŠA BOŽIĆNA ČESTITKA

Egzistencijalna sigurnost obitelji Harbaπ
Zlatko Harbaπ premjeπten u MUP Sisak
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rvatska je neovisna, demokratska i pravna dræava. U njoj
Ustav graanima jamËi najviπe europske standarde na
podruËju ljudskih i graanskih prava. Jedno od njih je i

jednakost graana pred zakonom.
No, kad smo veÊ doπli do tog ustavnog prava, izgleda da smo

otiπli predaleko. Kako ne bismo politizirali i o nejednakosti graana
pred zakonom i isprazno teoretizirali, posegnut Êemo za recent-
nom sudskom praksom jednog æupanijskog suda. Primjerice, onog
u Slavonskom Brodu.

Da ne bismo mijeπali kruπke i jabuke, uzet Êemo primjer sluæbe-
nika Hrvatskoga zavoda za poljoprivrednu savjetodavnu sluæbu,
koji su pravo na naknadu za koriπtenje privatnog automobila u sluæ-
bene svrhe po temeljenom kolektivnom ugovoru za javne sluæbe-
nike i namjeπtenike, neisplaÊenu od poslodavca, zatraæili u sud-
skom postupku.

Naime, poslodavac im je,umjesto naknade od 30 posto cijene li-
tre euro-super benzina po prijeenom kilometru, isplaÊivao manji
iznos od 1,20 kuna po Odluci o visini dnevnice za sluæbeno puto-
vanje i visini naknade za korisnike koji se financiraju iz sredstava
Dræavnog proraËuna. Tako su VVeessnnaa,,  SSllaavvkkoo,,  ÆÆeelljjkkoo,,  MMaarraa,,  druga
MMaarraa,,  EElliinnoorr  ii  MMiijjoo  iz HZPSS putem Sindikata tuæili poslodavca,
traæeÊi isplatu naknade u visini utvrenoj TKU, a ne onoj utvrenoj
Odlukom Vlade. Od njih sedam, πestoro je na Sudu dobilo potvrdu
opravdanosti svojega traæenja. Tuæeni poslodavac  æalio se na pr-
vostupanjsku presudu, pa je Æupanijski sud u Slavonskom Brodu
potvrdio presude OpÊinskog suda. 

Tako je Æupanijski sud u Slavonskom Brodu Vesni dosudio
17.000 kuna, Slavku 16.600 kuna, Æeljku 19.100 kuna, Mari
11.200, drugoj Mari 19.150 i Elinor 17.100 kuna.

U dva sudska postupka, onom koji je Sindikat vodio temeljem
punomoÊi Mare i Slavka, Ëlan sudskog vijeÊa bio je i sudac DDaavviidd
CCrrnnoovv, koji, kako je razvidno iz presuda, nije imao izdvojeno miπl-
jenje tj. kao Ëlan sudskog vijeÊa odluËio je u korist tuæitelja.

CRNOV OKREĆE PLOČU

Meutim, kad je na red doπao Mijo, sudac David Crnov, ovoga
puta u svojstvu predsjednika sudskog vijeÊa, okrenuo je ploËu i
sudsko vijeÊe donijelo je presudu kojom se pot-
vruje presuda prvostupanjskog suda kojom
Mijo nema pravo na isplatu naknade, a  koje
imaju Vesna, Slavko, Æeljko, Mara, druga Mara
i Elinor, premda se radi o istom predmetu nak-
nade troπkova koriπtenja privatnog automobila u
sluæbene svrhe.

K tome je Sud Miji dosudio i obvezu naknade
parniËnog troπka u iznosu  7.100 kuna, uz veÊ
ranije dosuenih 2.050 kuna parniËnog troπka u
prvom stupnju.

Tako je Mijo umjesto 17.000 kuna u plusu,
zavrπio s 9.000 kuna u minusu. 

UËeni je sudac (radi se o presumpciji odnos-
no logiËnom oËekivanju da osoba koja obnaπa
duænost suca u svojstvu predsjednika sudskog

vijeÊa posjeduje odgovarajuÊe pravno znanje temeljem kojega do-
nosi presude) David Crnov u sluËaju Hrvatskog zavoda za poljo-
privrednu savjetodavnu sluæbu zahtjev tuæitelja ocijenio neosnova-
nim obrazlaæuÊi to Ëinjenicom da HZPSS nije potpisnik temeljnog
kolektivnog ugovora za javne sluæbenike i namjeπtenike, pa se taj
ugovor stoga na njega ne primjenjuje, veÊ Odluka Vlade o visini
dnevnice za sluæbeno putovanje i visini naknade za korisnike koji
se financiraju iz sredstava Dræavnog proraËuna.

Kako ne posjedujemo pravno znanje suca Crnova, do istog smo
zakljuËka pokuπali doÊi primjenom logiËkog postupka dedukcije i
evo πto smo zakljuËili:

-Prema Zakonu o ustanovama, ustanova je pravna osoba koja
se osniva za trajno obavljanje djelatnosti odgoja i obrazovanja,
znanosti, kulture, informiranja, πporta, tjelesne kulture, tehniËke kul-
ture, skrbi o djeci, zdravstva, socijalne skrbi, skrbi o invalidima i dru-
ge djelatnosti, ako se ne obavljaju radi stjecanja dobiti. Ustanova
stjeËe pravnu osobnost upisom u sudski registar ustanova; 

Vlada RH je na temelju Zakona o ustanovama 17. sijeËnja
1997. godine donijela Uredbu o Hrvatskom zavodu za poljopriv-
rednu savjetodavnu sluæbu, kojom je propisano da je HZPSS us-
tanova koja nema za cilj stjecanje dobiti te da ukoliko ostvari do-
bit, cjelokupni iznos dobiti predstavlja prihod dræavnog proraËuna.
Prema Uredbi, zaposleni u HZPSS ostvaruju prava, obveze te
imaju odgovornost sukladno propisima o radu i kolektivnim ugo-
vorom; 

HZPSS upisan je u registar ustanova pri TrgovaËkom sudu u Za-
grebu pod matiËnim brojem 080132880 kao ustanova; 

Zakon o plaÊama u javnim sluæbama javne sluæbe definira kao
javne ustanove i druge pravne osobe kojima se sredstva za plaÊe
osiguravaju u dræavnom proraËunu. Na pitanja plaÊa i drugih nak-
nada po osnovi rada sluæbenika i namjeπtenika u javnim sluæbama
koja nisu ureena ovim Zakonom primjenjuju se opÊi propisi u ra-
du, odnosno u skladu s njima sklopljeni kolektivni ugovori. Kolektiv-
ne ugovore na temelju ovoga Zakona sklapaju Vlada RH i sindika-
ti javnih sluæbi; 

Dræavni proraËun za 2005. godinu (primjer) u razdjelu 06010 HR-
VATSKI ZAVOD ZA POLJOPRIVREDNU SAVJETODAVNU

SLUÆBU pod πifrom A569003/3111 „plaÊe za
redovan rad“ predvia 15.759.864,00 kuna; 

Temeljni kolektivni ugovor za javne sluæbeni-
ke i namjeπtenike primjenjuje se na sluæbenike
u javnim sluæbama na koje se primjenjuje Za-
kon o plaÊama sluæbenika u javnim sluæbama.
TKU za javne sluæbenike i namjeπtenike sklopi-
la je Vlada RH i sindikati javnih sluæbi, odnosno
nisu ga sklopile pojedine javne sluæbe na stra-
ni poslodavca, veÊ Vlada RH; 

TKU Ëlankom 66. propisuje naknadu za kori-
πtenje privatnog automobila te navodi: „Ako je
zaposleniku odobreno koriπtenje privatnog au-
tomobila u sluæbene svrhe, nadoknadit Êe mu
se troπkovi u visini 30% cijene litre benzina (eu-
ro-super) po prijeenom kilometru“. 

H R VAT S K O   

Dva lica sudske prakse

“PRAVDA” SUCA DAVIDA CRNO 
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Odredba Ëlanka 187. stavka 2. Zakona o radu propisuje da se
pravna pravila sadræana u kolektivnom ugovoru primjenjuju nepos-
redno i obvezno na sve osobe na koje se primjenjuje kolektivni
ugovor; 

»lankom 7.a Zakona o radu propisano je da ako je neko pravo
iz radnog odnosa razliËito ureeno, primjenjuje se za radnika naj-
povoljnije pravo; 

Odlukom Vlade o naknadama proraËunskih korisnika naknada
za koriπtenje privatnog automobila u sluæbene svrhe ureeno je ne-
povoljnije za radnika (zaposlenika), buduÊi da propisuje naknadu u
fiksnom iznosu od 1,20 kuna, za razliku od 30% cijene litre benzi-
na kako to propisuje Ëlanak 66. TKU.

ZAKLJU»AK: Hrvatski zavod za poljoprivrednu savjetodavnu
sluæbu osnovan Uredbom Vlade RH kao ustanova koja nema za
cilj stjecanje dobiti, upisan u sudski registar ustanova, javna je us-
tanova kojoj se sredstva za plaÊe osiguravaju u dræavnom prora-
Ëunu. Na pitanja plaÊa i drugih naknada po osnovi rada sluæbeni-
ka i namjeπtenika u HZPSS primjenjuje se temeljni kolektivni ugo-
vor za javne sluæbenike i namjeπtenike sklopljen izmeu Vlade RH
i sindikata javnih sluæbi, te sukladno tome odredba Ëlanka 66. TKU
o pravu i na naknadu troπkova koriπtenja privatnog automobila u
sluæbene svrhe u visini 30 posto cijene litre benzina po prijeenom
kilometru, kao izvoru prava koji se primjenjuje neposredno i ob-
vezno te usto predstavlja za zaposlenika najpovoljnije pravo.

NEJASNA PRAVNA LOGIKA

Kako je predsjednik sudskog vijeÊa zakljuËio suprotno i kojom
se pravnom logikom i izvorima prava pri tome rukovodio, nije
nam jasno.

Meutim, jasno nam je da je u πest drugih presuda istog Æupa-

nijskog suda presueno u korist
tuæitelja u potpuno identiËnim pred-
metima, izuzev Ëinjenice da se ime-
nom i prezimenom radilo o razliËi-
tim osobama.

Svojom odlukom Æupanijski
sud u Slavonskom Brodu Miji je
nanio πtetu od 9.000 kuna sud-
skih troπkova, umjesto da presudi
u njegovu korist i omoguÊi mu uæ-
ivanje u kolektivnim ugovorom
propisanoj naknadi za koriπtenje
privatnog automobila u sluæbene
svrhe. Sudac Crnov je u svojoj
osobi objedinio dva lica sudske
prakse i donio joπ jednu presudu
kojom je zadovoljio sudaËku nor-
mu. No, postoji li netko tko prati
rad sudaca i vodi raËuna o prav-
noj nesigurnosti i nejednakosti
pred zakonom koju stvaraju djeli-
telji pravde svojim zaËuujuÊim
presudama?

Mijo Êe zbog presude morati uzeti kredit kako bi platio sudske
postupke u kojima je samo traæio ono πto mu je poslodavac trebao
isplatiti po kolektivnom ugovoru. Sudac Crnov Êe pak nastaviti pri-
mati svoju visoku duænosniËku plaÊu i nastaviti dijeliti pravdu sad
ovako, sad onako. Ravnatelj HZPSS IIvvaann  KKaattaalliinniiÊÊ  nastavit Êe gu-
biti sudske sporove i za svoj nemar i ponaπanje suprotno onome
dobroga gospodara nad proraËunskim sredstvima i dalje primati
ravnateljsku plaÊu.

KataliniÊ Êe vjerojatno nastaviti i s angaæiranjem skupog odvjet-
niËkog ureda u postupcima koje za javne ustanove, inaËe, u pravi-
lu vodi Dræavno odvjetniπtvo.

Ali koga briga za to? Tko πiπa porezne obveznike i zaposlenike i
njihova prava iz kolektivnih ugovora?? 

Tko Êe za to odgovarati? Postoje li u hrvatskom pravosuu me-
hanizmi kojima se moæe osigurati da suci pravilno primjenjuju ma-
terijalne propise? Tko Êe gospodinu Miji objasniti da je πest njego-
vih kolega po istom kolektivnom ugovoru u sudskim postupcima na
istom sudu u sudskom sporu dobilo desetke tisuÊa kuna po osno-
vi naknade koja je jedino njemu zaprijeËena? Moæe li oËekivati da
Êe mu pravo biti omoguÊeno u postupku pred Ustavnim sudom?
Sumnjamo.

BuduÊi da ni Sindikatu nije jasno kako se to dogodilo, o svemu
Êe obavijestiti ministricu pravosua, Vrhovni i Ustavni sud, ali i De-
legaciju Europske komisije u RH te Meunarodnu organizaciju ra-
da i nastaviti borbu u redovnom sudskom postupku pred Ustavnim
sudom, kako bi se kolektivni ugovor poËeo vrednovati kao puno-
pravni izvor prava. 

Neka se zna da su suci u Republici Hrvatskoj neovisni u tolikoj
mjeri da sude neovisno o propisima i sudskoj praksi - koju su sami
stvarali na sudu na kojem rade.

Godina XI. • Zagreb • 23. prosinca 2005. • Broj 45 Sindikalni list hrvatskih sluæbenika i namjeπtenika11

  P R AV O S U Đ E

VA - SAD OVAKO, SAD ONAKO!



Na  sveËanom uruËenju godiπnjih priznanja za tajnicu godine,
4. studenoga 2006. u Kristalnoj dvorani hotela Westin u Zagre-
bu, u kategorijama mala, srednja i velika tvrtka, proraËunska i
neprofitna organizacija, ocjenjivaËki sud nacionalne strukovne
udruge Hrvatska poslovna tajnica titulu “tajnice godine” dodijelio
je AAnnËËiiccii  DDoommjjaannoovviiÊÊ,  tajnici Sindikata dræavnih i lokalnih sluæ-
benika i namjeπtenika Republike Hrvatske. Postala je to u kate-

goriji neprofitnih organizacija.
Kao πto je reËeno, kod svake taj-

nice ocjenjuju se znanja steËena ti-
jekom πkolovanja i rada, vjeπtine i
sposobnosti, permanentno obrazovanje, organizacijske i komu-
nikacijske sposobnosti, autorstvo ili suautorstvo na publikacija-
ma, odliËja, osvojene nagrade na natjecanjima i dr.

Tako je kolegica AnËica, koja od osnutka SDLSN „posuuje“
svoj glas i osobnost Sindikatu i prva je osoba s kojom Ëlanovi i
sindikalni povjerenici, kao i neËlanovi sindikata,kontaktiraju kad
nazovu struËnu sluæbu Sindikata, nakon 35 godina radnog
staæa u sindikatu, dobila zasluæeno priznanje za svoj dugogodiπ-
nji samoprijegorni rad.

SveËanosti uruËenja priznanja naπoj AnËici prisustvovali su i su-
prug Ante, predsjednik Sindikata IIvviiccaa  IIhhaass i tajnik SSiinniiππaa  KKuuhhaarr.
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13. πportski susreti ponovno u Zatonu
Organizacijski odbor 13. πportskih susreta Sindikata dræavnih i lokal-
nih sluæbenika i namjeπtenika Republike Hrvatske prihvatio je ponu-
du zadarskog Turisthotela  o odræavanju Susreta u Zatonu od 9. do
13. svibnja 2007. godine.


